
 PROTOKÓŁ Nr IX/2015

z IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 3 czerwca 2015 roku w budynku 
administarcyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju w godz. 9:00 do 11:00.

Ad. 1 Otwarcia IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady Gminy Paweł 
Patrzałek. Przywitał obecnych na Sesji Radnych Rady Gminy, Przewodniczącego Rady Powiatu 
Andrzeja Gądka, Dyrektora PZD w Busku-Zdroju Krzysztofa Tułaka, Wójta Gminy Adama Pałysa, 
kierowników referatów Urzędu Gminy, sołtysów i zaproszonych gości.
Przewodniczący Rady poinformował, że na ogólny stan 15-tu radnych obecnych jest 14-tu, co 
stanowi quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecna na sesji radna 
Teresa Sowula.
Lista obecności w załączeniu.

Ad. 2 Przewodniczący Rady przedstawił porządek posiedzenia:
1. Otwarcie IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
2. Przyjęcie porządku IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
3. Przyjęcie protokołu z VII i VII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjetych na VII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
5. Informacja o o zarządzeniach wydanych przez Wóta Gminy.
6. Interpelacie i zapytania radnych.
7. Podjęcie uchwał
a) w sprawie zmainy "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2015 roku"
b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2015-2024
c) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2015rok. 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje ranych.
9. Wolne wnioski i zapytania.
10.Zakończenie obrad.

Porządek obrad poddany pod głosowania został przyjęty jednogłoścnie bez uwag.

Przed przystapieniem do obrad Przewodniczący Rady Gminy wraz z Wójtem Gminy wręczyli 
podziękowania za trud włożony w rozwój lokalnej demokracji dla sołtysów nieobecnych na 
uroczystej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, która odbyła się w dn. 31.05.2015r.

Ad. 3 Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń do protokołów z VII i VIII Sesji Rady Gminy.
Protokoły uznane zostały za przyjęte.

Ad. 4 Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania podjętych uchwał na VII Sesji Rady
Gminy Solec-Zdrój.
Radni nie zgłosili żadnych uwag. Sprawozdanie w załączeniu.

Ad. 5 Następnie Wójt przedstawił informację o zarządzeniach wydanych w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.
Informacja - w załączeniu.
Ad 6 W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:

Radny Czesław Zeliasz:
- droga w strone Zborowa zamulona po ulewnych deszczach, nie mozna przejechać prośba o 
podjęcie działań aby takie zdarzenie sie nie powtarzało 
- do powiatu: zgłasza do remontu drogę Piestrzec-Magierów 



- zgałasza wykoszenie poboczy zarówno przy drogach gminnych i powiatowych

Radny Włodzimierz Grabda:
- do powiatu: zgłasza remont drogi Żuków – Kików, która zniszczona została podczas prac 
związanych ze scaleniem we wsi Kików

Radny Andrzej Kopeć:
- oznakować scieżkę rowerową w Wełninie bo jest niebezpieczna

Radny Antoni Kołkowski:
– do Wóta prośba o wyjaśnienie czy zmienia się coś w kwestii dowozów dzieci do szkoły
–

Radny Paweł Koźbiał:
– zgłosił wykoszenie poboczy przy powiatowych drogach
– usunięcie przy drodze powiatowej do Rzegocina krzewów
– naprawę drogi w miejscowości Strażnik
– czy był odbiór prac po wprowadzaniu światłowodów

Radny Paweł Fortuna:
– zgłasza wykoszenie poboczy przy drogach powiatowych, a szczególnie przy 

skrzyżowaniach dróg
– przy drodze powiatowej od nieruchomości Państwa Skinderowiczów zgłasza niedrożność 

rowu

Radny Stanizław Żelazny:
– zgłasza wykonanie nakładki asfaltowej na drodze za P. Gądkiem
– czy coś ruszyło w sprawie remontu drewnianego mostu
– odnośnie zasuw na Kanale Strumień, ktoś pokradł, prośba aby zgłosić do Zarządu 

Melioracji o założenie nowych
– czy byłaby możliwość by choć raz w tygodniu jeden pracowik ref. Gospodarki Komunalnej 

był do dyspozycji wsi, by pomógł m.in. w wykoszeniy trawy czy usunięci krzewów.
 

Radny Jerzy Łukasiewicz:
– wstawienie chociaż jednej lampy na odcinku drogi od P. Kuliś do P. Nowak oraz P. Drobrk i 

P. Rogowskiego bo jest bardzo ciemno
– czy droga na Janów nie mogłaby być prosta czy są problemy z właścicielami działek
– co z działką Nr 581 
– czy jest termin remontu krawężników przy chodniku

Radny Włodzimierz Grabda:
– wnioskuje o dokończenie kawałka drogi z Piasu do Gadawy

Radny Paweł Kożbiał:
– na drodze do kolonii Zagajów zapadniety przepust

Radny Czesław Zeliasz:
– zgłasza potrzebę zamontowania lamp na drodze Zborów-Biechów

Radny Antoni Kołkowski:
– czy ruszyło coś w sprawie punktu rechabilitacyjnego w Ośrodku Zdrowia



Radny Jan Żubrowski:
– jak przedstawia sie sytuacja finansowa szpitala w Busku
– czy są podejmowane jakieś działania by szpital lepiej prosperował
– jaki sprzęt otrzymał Szpital z Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy
– zgałasza wykoszenie poboczy przy drogach powiatowych
– prośba o przekazanie jeszcze raz informacji odnośnie dożywiania i przywozów w Szkołach 

Radny Adrian Babiarz:
– wnioskuje o wyokoszenie poboczy, czy jest możliwośc by pobocza koszone były więcej niż 

jeden raz na wiosnę
– prośba o przychyle potraktowanie wniosku rodziców by był dodatkowy odwóz małych 

dzieci

Radny Stanisław Żelazny:
– zgłasza potrzebe remontu zjazdu z drogi powiatowej na drogę krajową

Radny Paweł Patrzałek:
– do powiatu: na stronach internetowych powiatu są zamieszczane inforacje "co dzieje sie o w

powiecie" np. informacja odnoścnie jazdy konnej w stadninie w gm. Busko – czy coś Panu 
wiadomo na ten temat oraz czy byłaby możliwość by na sesje dostarczał na bieżąco 
informacje co się dzieje w powiecie

Ad. 7a 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek pionformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 
"Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie gminy Solec-Zdrój w 2015 roku." był omawiany na komisjach i otrzymał pozytywną opinię.
Nikt z radnych nie zabrał głosu w sprawie powyższej uchwały.
Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta nastepująca 14-oma głosami "za", 0- przeciw,
O- wstrzymujących się.
Uchwała Nr IX/32/2015 w sprawie zmiany "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2015 roku." w załączeniu.

Ad. 7b
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2015-2024 był omawiany na komisjach i otrzymał
pozytywna opinię.
Nikt z radnych nie zabrał głosu w sprawie powyższej uchwały.
Odczytana i poddana pod głosowanie ustawa została przyjęta 14-oma głosami "za", 0- przeciw, 0- 
wstrzymujących się.
Uchwała nr IX/33/2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 
2015-2024 w załączeniu.  

Ad. 7c
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały w 
sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2015 rok był omawiany na komisjach. Dodatkowo 
Skarbnik Zofia kopeć przedstawiła dodatkowe zmiany wprowadzone do projektu uchwały po 
odbyci posiedzeń Komisji.  
Odczytana i poddana pod głosowanie ustawa została przyjęta 14-oma głosami "za", 0- przeciw, 0- 
wstrzymujących się.
Uchwała IX/34/2015 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2015 rok w załączeniu.



Ad. 8
Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych

Pan Krzysztof Tułak Dyrektor PZD w Busku-Zdroju:
– odnośnie wykaszania poboczy - na gminie Solec-Zdrój w zeszłym tygodniu ruszyło 

wykaszanie, plany są że do końca czerwca w całym powiecie zostaną wykoszone pobocza, 
Powiat ma 650 km dróg, dlatego też nie ma możliwości by koszenie odbywało sie wszędzie 
jednocześnie  oraz w razie potrzeby będzie koszone powtórnie.,

– odnośnie remontów dróg – jak pozwoli pogoda w przyszłym tygodniu ruszą remonty dróg 
określone w przetargu

– odnośnie drogi Magierów – Piestrzec przy tej drodze są nieuregulowane własności działek 
raz był już rozpoczęty remont drogi, ale aby nie wchodzić w konflikt z zarządzającymi 
działkami trzeba było kamień sprzątnąć,

– odnośnie zamulenia drogi przy każdych większych ulewnych deszczach dochodzi do 
zamuleń wielokrotnie była ta droga czyszczone, wspólnie z Wójtem jest w trakcie 
opracowywania metody przeciwdziałania zamuleniom tej drogi

– droga Piasek Mały-Żuków nie zostały jeszcze zakończone prace związane ze scaleniem w 
miejscowości Kików, droga ta jest jedną z dróg, gdzie jest transport materiałów do remonu, 
po zakończeniu prac poscaleniowych droga ta zostanie wyremontowana 

– odnośnie ścieżki rowerowej w Wełninie prośba do radnego wsi Wełnin, by po sesji 
dokładnie wyjaśnił o jakie oznakowanie chodzi

– prace po wkopywaniu światłowodów nie zostały jeszcze odebrane, ustawa skierowała 
światłowody w pasy drogowe, nie można więc było odmówić lokalizacji w paseie 
drogowym, prace nie zostały jeszcze zakończone jest również trzy letni okres gwarancji

– rowy sa kopane, jeśli nie ma zjazdów to nie będzie problemu, przy zjazdach potrzebne będa 
kręgi.

– chodnik przy drodze powiatowej będzie remontowany Radny ze Zborowa otrzymał już 
odpowiedż na piśmie 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
– odnośnie działki w Zborowie w poniedziałek będzie miał odpowiedź,
– odnośnie kondycji szpitala oraz sprzętu przekazanego prze WOŚP poprosi Dyrektora 

Szpitala o przygotowanie na piśmie informacji, która to zostanie radnym przedstawiona na 
następnej Sesij Rady Gminy,

– odnośnie stadniny koni odpowie na następnej sesji, poprosi również biuro obsługi rady 
powiatu by informowała tut. Radę Gminy o wszystkich nowościch dziejących się w 
powiecie.

Wójt Gminy Adam Pałys:
– są plany aby w każdej szkole była na objad 3 razy w tygodniu zupa oraz 2 razy w tygodniu 

drugie danie, dąży sie również do 1 odwozu ale na razie jest jeszcze wszystko w fazie 
projektu

– droga w Piasku Mały będzie robiona w poniedziałek ma być podpisywany AN w sprawie 
zamiany działek

– punkt rehabilitacyjny w Ośrodku Zdrowia - zostały wyremontowane pomieszczenia, nie ma 
na chwile obecną kontraktu z NFZ, jest osoba która zainteresowana jest prowadzeniem tego 
punktu,

– nie ma możliwości by pracownik z ref. Gospodarki Komunalnej raz na miesiąc był do 
dyspozycji wsi, bo jest za mało ludzi, liczyli na prcowników społecznie-użytecznych ale w 
tym roku nie ma takich pracowników, 

– droga za P. Gądkiem został zaliczona do dróg zniszczonyc podczas nawalnych deszczy i 



najprawdopodobniej z tych środków będzie remontowana
– most drewniany został wyremontowany a droga ta zaliczona została także do dróg 

zniszczonych w skutek nawalnych deszczy  
– odnośnie zasuw zwróci się do Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Kielcach
– przygotowujemy się do modernizacji oświetlenia ulicznego, gdzie nie będzie możliwości 

doprowadzenia będzie oświetlenie hybrydowe,
– droga nr 79 żeby można robić musi być wykonany podział działki, ale musi być pozytywna 

opinia konserwtora zabytków
– droga na Janów jest zygzak, bo jedna z nieruchomości ma niuregulowany stan prawny

Ad. 9
W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:
Radny Czesław Zeliasz: 

– droga Piestrzec-Ściegna do remontu
– na innych gminach mają kopraki w Urzędach i twierdzą że to się opłaca
– czy będą remontowane drogi po kanalizacji firmy P. Machnika

Pan Krzysztof Tułak : będzie wykonywany remont tej drogi
Wójt Gminy Adam Pałys:

– koszt utrzymania i zakupu koparki przewyższy koszt wynajmu tego sprzętu, ponadto będzie 
można tylko prcować przy drogach gminnych

– do Machnika poszło wezwanie o naprawe dróg i czekamy na odpowiedź
Radny Jerzy Łukasiewicz:

– co z kursami autobusowymi w niedzielę
Artur Cygan:

– na chwilę obecną Muszkieter ma jeden kurs w niedziele do Kilec i z Kielc do Solca, NED 5 
kursów do Buska-Zdroju w sobotę

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek:
– zwrócił się do P. Tułaka czy jest coś planowane odnośnie drogi w Zagórzanach

Pan Krzysztof Tułak:
– mamy pomysł na remont tej drogi, jdnak na razie nie chce zdradzać szczegółów,

Pan Stanisław Żelazny:
– może by zmienić technike budowy chodników, byłyby bardziej wytrzymałe i remonty 

byłyby rzadsze,
Pan Krzysztof Tułak:

– budowę chodników określa ustaw, która dopuszcza budowę chodników z podłożem od 
piachu, aż do betonu, ważnym czynnkiem mającym wpływ jest przeznaczona kwota

Pani Krystyna Liwara:
– zgłasza trzy bezdomne psy na Zagórzanach

Pan Leszek Sowula:
– w miejscowości Zagajów przy drodze gminnej zgłasza, że sam zajmie się czyszczeniem 

poboczy, czy dostaje zgodę od Wójta
Pani Krystyna Liwara:

– na końcu wsi Zagórzany niedrożny przepust i zalewa drogę
Wójt Gminy Adam Pałys

– przepust został zrobiony ale nie ma gdzie odprowadzić wody, od przepustu znajdującego się 
w pasie drogowym nie można przecież kopać u kogoś w działce, powinny być udrożnione 
przez właścicieli,

Pani Anna Sowińska:
– zgłasza jednego bezdomnego psa w miejscowości Żuków

Pan Waldemar Korniłowicz:



– zgłasza sprawdzenie rowu przy ulicy Krakowskiej, bo przepust pod mostem był udrożniony 
mimo to przy większych opadach woda zalewa ulicę

– prośba o przyśpieszenie remontu chodników
– dwie duże osiki rosna w pasie drogowym, prośba o ich usunięcie

Pan Krzysztof Tułak:
– rów będzie sprawdzony
– na obecną chwilę jest robiona inwentaryzacja dróg i chodników, termin wykonywania prac 

będzie uzależniony od zakresu tzn. czy będzie można wykonać we własnym zakresie, czy 
będzie potrzebny przetarg

– odnośnie drzew sprawdzi czy już są decyzje
Pan Jerzy Łukasiewicz:

– odnośnie dożynek, czy byłaby możliwość od odstąpienia od ośpiewywania wieńcy 
dozynkowych

Wójt Gminy Adam Pałys:
– odnośnie obśpiewywania wieńców są to wymogi konkursowe na dożynkach powiatowych, 

czy wojewódzkich , jeśli chodzi o dożynki gminne nie ma takich wymogów,
wystapiliśmy z pismem do Starosty,że proponujemy by dożynki powiatowe odbyły się w 
tym roku w Solcu, gdyż roku przyszłym Solec będzie rozkopany, czekamy na odpowiedź.

 
Ad. 10 W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Paweł 
Patrzałek dokonał zamknięcia IX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

      Protokołowała:                                                                                        Przewodniczący Rady:

Joanna Tłustochowicz                                                                                    Paweł Patrzałek 

 
   
  
 

   


